
 

 Zápis 

z veřejného zasedání obecního zastupitelstva obce Řitka konaného dne 21.12.2020 

v 10:00 hod. v zasedací místnosti OÚ Řitka 

 

Přítomni: Mgr. Kamil Abbid – starosta obce, Marie Léblová, Martin Bartůněk, Radek Sňozík, Ing. Karel 
Vašut, Ivo Leitner, Jaroslav Papež, Miloslav Matoušek 

Nepřítomni:  Ludvík Filípek – omluven  

    Hosté: viz presenční listina. 

 

Zapisovatelkou zápisu byla navržena a schválena: p. Věra Macháčková  

Navržení a schválení ověřovatelé: p. Marie Léblová a p. Karel Vašut 

 

Starosta obce Mgr. Kamil Abbid přivítal všechny přítomné a v 10.00 hod. zahájil veřejné zasedání.  

 

Program zasedání: 

1)  Schválení podání žádosti obce o dotaci z příslušného dotačního programu (evropského nebo 
národního) na opravu povrchu komunikace ulice Nad Rybníkem  

2) Návrh úpravy střednědobého výhledu na rok 2021 MŠ Řitka 

3) Návrh střednědobého výhledu 2022-2023 MŠ Řitka 

4) Návrh rozpočtu na rok 2021 MŠ Řitka 

5) Žádost o finanční kompenzaci (pandemie Covid-19) MŠ Řitka  

6) Návrh střednědobého výhledu obce Řitka 2021-2022 

7) Návrh rozpočtu obce Řitka na rok 2021 

8) Dodatek č. 6 ke smlouvě o úvěru ČS 

9) Příkaz starosty k inventarizaci 



10) Rozpočtové opatření č.12 

11) Projednání a rozhodnutí o věcném záměru obce prodat část pozemku na základě žádosti o 
narovnání linií plotů 

12) Projednání a rozhodnutí ve věci vstupu obce do MAS Mníšecko a do sdružení obcí Mníšeckého 
regionu (SOMR) 

13) Schválení pracovních dohod zastupitelů 

 

 

Průběh veřejného zasedání obecního zastupitelstva obce Řitka: 

 

Před samotným přistoupením k jednotlivým bodům programu se starosta zeptal přítomných zastupitelů, 
zda má někdo námitky k zápisu z předchozího zasedání zastupitelstva. Nikdo z přítomných námitky 
neměl. Dále vznesl dotaz, zda má někdo námitky k programu, nebo by ho chtěl o nějaký bod rozšířit. 
Starosta navrhl, aby se v rámci různého projednaly žádosti p. Pospíšila a p. Křístkové ohledně uzavření 
darovací smlouvy na bývalý pomník a o snížení koeficientu daně z nemovitosti na pásmo lesů. 

Pan Vdovičenko žádal o svolení pořizovat si na mobilní telefon záznam ze zasedání. Vzhledem k tomu, že 
záznam se pořizuje v rámci zasedání oficiálně, nebylo mu vyhověno. 

 

Bod č. 1 programu: 

Starosta měl původně v  záměru zažádat o dotaci u Ministerstva pro místní rozvoj na opravy komunikací. 
Vzhledem k tomu, že lhůta pro podání je v den zasedání do 12:00, nestihli bychom žádost podat, jelikož 
nám nebyl včas dodán potřebný dokument z odboru dopravy. I tak starosta navrhuje, schválit podání 
žádosti pro případ, že by byla dotace vypsána z jiného dotačního programu v příštím roce. 

Usnesení č. 1: 

Zastupitelé obce Řitka schvalují podání žádosti o dotaci z příslušného dotačního programu (evropského 
nebo národního) na opravu povrchu komunikace ulice Nad Rybníkem. 

 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

 



Bod č. 2 programu: 

Usnesení č. 2: 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje úpravu střednědobého výhledu rozpočtu na rok 2021 příspěvkové 
organizace MŠ Řitka. 

Hlasování:      pro: 8 hlasů      proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

 

Bod č. 3 programu:    

Usnesení č.3 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje střednědobý výhled rozpočtu na roky 2022-2023 příspěvkové 
organizace MŠ Řitka.    

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod č. 4 programu: 

Usnesení č. 4 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje rozpočet na rok 2021 příspěvkové organizace MŠ Řitka.   

Hlasování:    pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod č. 5 programu: 

Paní ředitelka žádá o částku 7 320kč, jako kompenzaci, že nemohla v době Covidu vybírat školkovné. 
Zároveň obec žádá o proplacení hracích prvků, které budou umístěny na zahradě MŠ. Při kontrole 
hospodaření, kterou prováděl p. Matoušek, p. Léblová a p. Samková bylo zjištěno, že školka má na 
rezervním fondu 114 089 Kč a na investičním 316 336 Kč. Navíc v době uzavření školky klesly náklady na 
spotřebu elektřiny včetně topení a také vaření a nákup surovin. Co se týká měsíčních nákladů školky, ty 
se pohybují v rozmezí cca 40 000 -45 000Kč s tím, že od obce dostává školka měsíčně 60 000kč. 
Vzhledem k všem těmto skutečnostem se zastupitelstvo shodlo, že proplatí obec pouze částku 7 320 kč a 
ostatní požadované si školka uhradí z vlastních zdrojů.  

 

 



Usnesení č. 5 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje  MŠ Řitka finanční kompenzaci v částce 7 320 Kč. 

 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Usnesení č. 6 

Žádost o poskytnutí daru na zakoupení vybavení dětského hřiště MŠ Řitka ve výši cca 50 000Kč se 
zamítá. Zároveň zastupitelé schvalují čerpání z investičního ři rezervního fondu MŠ Řitka ve stejné výši, 
jaká byla požadována. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

 

Bod 6. programu: 

Usnesení č. 7 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce Řitka na roky 2021-2022. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod 7 programu: 

Usnesení č. 8 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje rozpočet obce Řitka na rok 2021 ve znění návrhu. Zastupitelstvo 
schvaluje přebytkový rozpočet na rok 2021. Závaznými ukazateli jsou jednotlivé paragrafy. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod 8 programu: 

Jelikož konkrétní úvěr u České spořitelny je již skoro splacen a v rámci tohoto úvěru byly zavázány určité 
obecní pozemky, požádal starosta o jejich uvolnění na základě dodatku ke smlouvě. 

 



Usnesení č. 9: 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje uzavření dodatku č. 6 ke smlouvě o úvěru č. 148-049-2002 ze dne 
23.8. 2002 s Českou Spořitelnou a.s. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů      proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod 9 programu: 

Starosta informuje o provedení příkazu k inventarizaci majetku obce Řitka.  

Předseda komise: Miloslav Matoušek 

Členové komise: Léblová Marie a Renáta Samková 

 

Usnesení č. 10. 

Zastupitelé berou na vědomí informaci o provedení příkazu k inventarizaci a sestavení inventarizační 
komise. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů      proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

 

 

Bod 10 programu: 

Usnesení č. 11 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje rozpočtové opatření č. 12. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů    zdržel se: 0 hlasů  

 

Usnesení č. 12 

Zastupitelsto obce Řitka zplnomocňuje starostu, aby konečné rozpočtové opatření k 31.12. 2020 
odsouhlasil svým podpisem a při zasedání zastupitelstva v roce 2021 jej s tímto rozpočtovým opatřením 
seznámil. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     zdržel se: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů    



 

Usnesení č. 13: 

Zastupitelstvo obce Řitka bere na vědomí rozpočtová opatření č. 9,10,11, která schválil starosta obce na 
základě pověření zastupitelstva. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Bod 11 programu: 

V rámci digitalizace pozemků bylo zjištěno u většiny pozemků v obci přeplocení. Pan ing. Mikuška si 
podal žádost o odkup obecního pozemku č. par. 81/29 o výměře 82 m2, aby byly narovnány linie plotů.  

Usnesení č.14: 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje věcný záměr prodeje pozemku v obci Řitka č. parc. 81/29 o výměře 
82 m2 dle přiloženého geometrického plánu za účelem scelení pozemků. Až bude záměr pravomocný, 
bude cena stanovena odhadem soudního znalce. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů  

 

Bod 12 programu: 

Starosta informoval přítomné o probíhajících jednání s okolními obcemi a městem Mníšek pod Brdy z 
hlediska společného postupu v řadě klíčových oblastí např. školství, investice, odpady  aj.  Z tohoto 
důvodu se jeví jako potřebné opětovně vstoupit do svazku obcí mníšeckého regionu (SOMR), rovněž 
informoval o vzniku MAS Mníšecko, kam měla obec zájem vstoupit, bohužel v době zakládání byl 
starosta nemocen s COVID 19 a nějak se to celé zamotalo. Z tohoto důvodu by obec měla do MAS 
přistoupit dodatečně. 

Usnesení č. 15: 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje vstup obce Řitka do sdružení obcí Mníšeckého regionu a zároveň 
žádají o projednání  a rozhodnutí ve věci přijetí obce Řitka do MAS Mníšecko. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

V 10:08h byl pan Vdovičenko starostou napomenut (na základě upozornění z publika), jelikož  přes 
původní zákaz nahrával zasedání obecního zastupitelstva. Byl vyzván, aby nahrávání ukončil a 
upozorněn, že při opakovaném neuposlechnutí bude vyloučen z řad veřejnosti ze zasedání zastupitelstva 
v souladu s jednacím řádem. 

 



Bod  13 programu: 

Usnesení č. 16 

Zastupitelstvo obce Řitka schvaluje dohodu o provedení práce pro p. Matouška jako knihovníka místní 
knihovny a dohodu o provedení (úklid) pro p. Léblovou. 

Hlasování:     pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů 

 

Různé: 

1.Návrh smlouvy na převod původního památníku na p. Pospíšila a p. Křístkovou. Navrhuje se odkup za 
symbolickou částku 100Kč. 

Usnesení č. 16: 

Zastupitelstvo obce schvaluje převod bývalého pomníku na p.  Pospíšila a p. Křístkovou a symbolickou 
částku 100kč. 

Hlasování:     Pro: 8 hlasů     proti: 0 hlasů     zdržel se: 0 hlasů   

 

2.Žádost o snížení koeficientu pro část obce les od p. Pospíšila a p. Křístkové 

Na základě žádosti vlastníků lesů v katastru obce Řitka p. J. Pospíšila a p. G. křístkové o snížení 
koeficientu daně z nemovitosti v důsledku velkých ztrát a vynucených nákladů na obnovu lesa v 
souvsilosti z kůrovcovou kalamitou, obec provedla řadu dotazů ve směru k fiančnímu účadu pro Prahu -
západ a i k nadřízenému orgánu. Bohužel stanoviska byla natolik rozporuplná, že nebylo možné dojít ke 
konečnému závěru a tento bod musí být odložen, byť zastupitelé chápou těžkou situaci vlastníků lesa. 
Nicméně v konzultacích s finanční správou bude i nadále pokračováno za účelem získání jednotného 
relevantního stanoviska 

Diskuse: 

Do diskuse se přihlásil ing.Gerlink, vlastník nemovitosti v ulici Pod Pražskou, aby upozornil přítomné 
zastupitele, že informaci kterou na jednom z předchozích zastupitelstva předal v písemné podobě 
zastupitelůmp. Vdovičenko je nepravdivá, záměrně zkreslující a v rozporu s dvěmi pravomocnými 
rozsudky. Zároveň předal každému ze zastupitelů 1 paré dokumentace k této problematice. 

Starosta jako předsedající sachůze poděkoval za příspěvek a doporučil ze zastupitelům ať se prozatím k 
této problematice nevyjadřují vzhledem k tomu, že přítomný p. Vdovičenko zažaloval obec a jsme na 
počátku soudního sporu. Rovněž připomněl, že jmenovaný obec hojně zásobuje podáními  se žádostmi 
dle 106/1999 Sb.,  a že pokud má jakékoliv podezření na jakékoliv porušení zákona, nechť se obrátí na 
orgány činné v trestním řízení . 



 

Po té starosta jako předsedající schůze zasedání ukončil. 

 

Zasedání ukončeno v 10:31 h. 

 

Zapisovatel: Věra Macháčková                                                              Mgr. Kamil Abbid 

 

Ověřovatelé: 

Marie Léblová                                                                                           Ing. Karel Vašut 

 

 

 

 

  

 

 

 

Zasedání bylo ukončeno v 17:36 hod. 

 

 

 

V Řitce dne 18.3 2016 

 

 

Zapisovatel:                                                                                                                Starosta: 



Věra Macháčková                                                                                                      Mgr. Kamil Abbid 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé: 

 

Marie Léblová                                                                                                              Martin Bartůněk 
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